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Uttalelse til planendringssøknad for Hovda Kraftverk i Åmot og 
Stor-Elvdal kommuner  
 
 
Det vises til NVEs oversendelse av planendringssøknad for Hovda kraftverk i Åmot og Stor-
Elvdal på høring den 03.06.2013, med frist den 13.09.2013. 
 
NVE har tidligere gitt avslag på søknad om å bygge Hovda kraftverk på grunn av konflikt med 
bekkekløftmiljø av stor verdi. Blåfall AS har nå endret planene for å unngå konflikt med de 
mest verdifulle bekkekløftområdene. 
 
Kulturvernfaglig uttalelse 
Ved forrige konsesjonssøknad ble tiltaket befart for å oppfylle undersøkelsesplikten jf. 
kulturminneloven § 9. Det ble ikke påvist kulturminner som var til hinder for tiltaket. Det ble 
påvist at veien på nordsiden av Hovda krysser et fangstanlegg id 120674 nært rv. 3. 
 
Det er ikke nødvendig med en ny arkeologisk befaring, men det påpekes at det må utvises 
forsiktighet i forbindelse med fangstanlegget. I henhold til søknadens vedlegg 3c vil 
nettilknytning skje med jordkabel langs eksisterende skogsbilveg på nordsiden av Hovda. 
Jordkabelen forlater skogsbilvegen og går ned til rv. 3. like før fangstanlegget. Det er viktig at 
denne siste strekningen ikke kommer i konflikt med det automatisk fredete kulturminnet. 
Dersom man er usikker på dette, må man ta kontakt med Samferdsel, kulturminner og plan, 
Hedmark fylkeskommune. 



 

 

Forholdet til laks- og innlandsfiskloven 
Ved forrige konsesjonssøknad ble det stilt krav fra fylkesmannen om at det måtte gjøres 
en grundigere utredning i forhold til tiltakets påvirkning på fisk i elva. Det er i forbindelse 
med foreliggende søknad utarbeidet en rapport basert på undersøkelser i elva. 
Fylkeskommunen anser denne rapporten som utfyllende og vil ikke kreve ytterligere 
undersøkelser. Rapporten viser at det er gjort fangst av et fåtall stasjonær ørret og 
harryngel på strekning nedenfor planlagte kraftverk. Det er ikke påvist noen stasjonær 
bestand av harr, men området benyttes tydeligvis som gyteområde for oppvandrende 
harr fra Glomma. I rapporten beskrives også et naturlig vandringshinder like oppstrøms 
planlagt kraftverk, som med stor sannsynlighet er et absolutt vandringshinder. Tiltaket vil 
medføre etablering av et nytt vandringshinder i elva og redusert vannføring på 
strekningen mellom inntak og kraftverk. Det ble ikke observert fisk på berørte strekning 
under dykking og elektrofiske, men det kan allikevel ikke utelukkes at det finnes en liten 
bestand av stasjonær ørret på stekningen. Fylkeskommunen vurderer derfor at tiltaket vil 
ha negativ innvirkning for stasjonær ørret på berørte strekning, men tillegger dette liten 
vekt da bestanden sannsynligvis er glissen og småfallen og har liten verdi for fiske. Den 
viktigste elvestrekningen er etter vår oppfatning (i tråd med rapporten) mellom Glomma 
og det naturlige vandringshinderet. Da denne strekningen i all hovedsak ikke vil bli berørt 
av tiltaket, har ikke fylkeskommunen ytterligere bemerkninger og velger av den grunn 
ikke å fraråde utbygging.   
 
Fylkeskommunen vil bemerke konsesjonsmyndighetens ansvar om å vurdere tiltaket etter 
vannforskriftens § 12 og naturmangfoldlovens prinsipper i §§ 8-12, med særlig vekt på § 
10 om økosystemtilnærming og samlet belastning. Det tenkes da på Glommavassdraget 
som helhet.     
 
Med vennlig hilsen 
 
 
Anders Paulsen 
fylkessjef 
Samferdsel, kulturminner og plan 
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